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Beste medeleden, 

 

In juli 2016 opende het Huis voor klokkenluiders, nadat alle fracties in de 

Kamer een wet daartoe hadden gesteund. Doel van dit huis is klokkenluiders te 

beschermen en misstanden te onderzoeken. De inrichting van het Huis door het 

ministerie van Binnenlandse Zaken is niet goed gegaan en met name het bestuur 

van het Huis functioneerde slecht. Na onderzoek door de heer Ruys besloot het 

toenmalige bestuur op te stappen, het ministerie liet in april 2018 weten alle 

aanbevelingen van de heer Ruys over te nemen. In september 2018 meldden 

zich twee klokkenluiders over de gang van zaken bij het Huis voor 

klokkenluiders.  

 

Deze zomer is het drie jaar geleden dat het Huis voor klokkenluiders actief 

werd. Als initiatiefnemer moet ik concluderen dat het Huis nog steeds niet in 

voldoende mate aan haar wettelijke opdrachten voldoet. In het Huis wordt heel 

hard gewerkt, door medewerkers die hart hebben voor klokkenluiders. Maar de 

achterstanden zijn te groot en te veel klokkenluiders haken teleurgesteld af. Tot 

op heden is nog geen enkel inhoudelijk onderzoek afgerond, zelfs onderzoeken 

naar de bejegening van klokkenluiders zijn nog niet verschenen. De uitermate 

langzame opstart en de interne problemen dreigen het vertrouwen in het Huis 

aan te tasten. 

 

Ik ben blij met de brief van de huidige minister van Binnenlandse Zaken van 15 

februari, over de voortgang van het Huis voor klokkenluiders. De minister geeft 

aan de aanbevelingen van Ruys volledige te willen doorvoeren en is bereid om 

ook tussentijds extra mensen en middelen ter beschikking te stellen. Maar de 

minister schrijft in haar brief ook: ‘De mogelijkheden die ik heb om maatregelen 

te treffen zijn beperkt, omdat het Huis vanwege zijn onafhankelijke positie op 

afstand staat.’ Dit betekent dat de Kamer een medeverantwoordelijkheid heeft 

om ervoor te zorgen dat het Huis haar wettelijke taken eindelijk goed kan 

uitvoeren. 

 

Daarom wil ik de commissie voorstellen in gesprek te gaan met respectievelijk 

de voorzitter van het Huis voor klokkenluiders en met de minister van 

Binnenlandse Zaken over het functioneren van het Huis voor klokkenluiders. 

 

Met vriendelijke groet, 

Ronald van Raak 
 


